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Barbora Zykmundová

Plán ANO: Po vyhraných volbách do koalice s ODS. Ale
bez Fialy a možná i bez Babiše

cnn.iprima.cz/plan-ano-po-vyhranych-volbach-do-koalice-s-ods-ale-bez-fialy-a-mozna-i-bez-babise-411046

Šéfka poslanců ANO Alena Schillerová ve Sněmovně. Ve vládní
lavici za ní si povídá premiér Petr Fiala s ministrem financí Zbyňkem
Stanjurou (oba ODS). Zdroj: ČTK

Zatímco europoslanec ODS Jan Zahradil čím dál častěji mluví o tom,
že spolupráce s hnutím ANO by neměla být tabu, špičky strany v čele s
Petrem Fialou takovou koalici odmítají. V hnutí ANO taková skepse
nevládne. Podle informací CNN Prima NEWS je i šéf hnutí Andrej
Babiš připravený stáhnout se do ústraní, pokud by měl být právě on
problémem pro případnou spolupráci.

O spolupráci ANO a ODS se často mluvilo už před minulými volbami.
Šéf občanských demokratů a nynější premiér Petr Fiala ale koalici
s Babišovým hnutím odmítal a svůj názor nezměnil. Podobně se k
tomu staví i ostatní členové vlády.

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT: Zahradil otevřeně o koalici ODS s
Babišovým hnutím: Neříkejme, že ANO jsou populisté
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„Když se takový nápad objevil, tak i ve světle rétoriky současného
ANO je to vyloučené. Když slyším vystupovat Alenu Schillerovou a
Karla Havlíčka, tak jejich rétorika míří k neřešitelnému přístupu ke
státu. Říkají, že musíme daleko víc šetřit, a zároveň, že musíme
vynaložit víc peněz tady a tady. A s tím se dá těžko vládnout,“ řekl
CNN Prima NEWS ministr dopravy Martin Kupka (ODS).

„Naše strana a pan premiér se k tomu vyjadřují naprosto jasně.
Jakékoliv spekulace nejsou na místě,“ komentoval otázku CNN
Prima NEWS šéf resortu kultury Martin Baxa (ODS).

Spolupráci vyloučil i europoslanec ODS Alexandr Vondra. „Když
přijedu z Bruselu či Štrasburku a vidím kvas ve Sněmovně, tak za
těchto okolností a při této rétorice je koketerie s ANO nemožná. Teď
koalici s ANO považuji za vyloučenou,“ uvedl Vondra v polovině
srpna v rozhovoru pro MF Dnes.

Schillerová: Musíme být bohatá nevěsta

V hnutí ANO tak skeptičtí nejsou. Šéfka poslaneckého klubu a
exministryně financí Alena Schillerová v rozhovoru pro CNN Prima
NEWS spolupráci vysloveně nevyloučila. „Umím si představit
jakoukoliv koalici, kde budeme moci hrát významnou roli a
prosazovat svůj program,“ prohlásila.

A nastínila plán hnutí ANO: vyhrát drtivě volby. „Když budeme
bohatá nevěsta s obrovským množstvím hlasů v Poslanecké
sněmovně, tak věřte, že si budeme vybírat. Koaliční potenciál je
důležitý. A ten budete mít, když bez vás nikdo žádnou vládu
nesestaví. To je náš cíl. Pak si budeme vybírat,“ věří Schillerová.

K tématu
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Kalousek láme nad vládou hůl: Zoufalství v přímém přenosu, ztrácím
naději, to nedopadne dobře

Další z vysoce postavených členů hnutí CNN Prima NEWS popsal,
že pokud by mělo ANO dobrý výsledek ve volbách, ODS by mohlo
dostat do vlády pod záminkou, že by občanští demokraté zabránili
spolupráci ANO a SPD.

„V případě takového scénáře by ale ve vládě zřejmě nemohl a ani
nechtěl být Petr Fiala,“ komentoval zdroj z hnutí, který si nepřál být
jmenován. Zároveň dodal, že i Babiš by ve vládě sedět nemusel,
pokud by měl být hlavním problémem pro spolupráci. „Je si moc
dobře vědom toho, že by se musel stáhnout. Je to jedna z variant,“
dodal zdroj.

S trpaslíky to dál nepůjde

O takovém vývoji mluví i někteří politologové. „Taková vláda by byla
složena z méně viditelných protagonistů obou subjektů, rozhodně lze
očekávat, že například bez Andreje Babiše. Je dost možné, že by se
vybral někdo sekundární z ODS nebo hnutí ANO. Čím dál tím víc se
potvrzuje, že vláda nebude moct být postavena na souhře trpaslíků,
ale na aktivní roli těch největších, kteří by museli ustoupit ze svých
požadavků,“ řekl už dříve pro CNN Prima NEWS politolog Jan
Kubáček.

K tématu
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K věci

SPD chce do vlády. Vyzveme hnutí ANO, aby do toho šlo s námi, říká
Radim Fiala

Těmito slovy komentoval nejnovější volební model Medianu, který
ukázal, že volební výsledky možná neposkytnou jiné řešení než
nějakou formu spolupráce hnutí ANO s ODS. Nutno podotknout, že
v ODS jsou i další lidé, kteří jsou schopni se s členy hnutí ANO bavit,
třeba jihočeský hejtman Martin Kuba nebo ministr spravedlnosti
Pavel Blažek.

O spolupráci dvou rivalů čím dál víc mluví europoslanec a jeden ze
zakládajících členů ODS Jan Zahradil. V pořadu K věci na CNN
Prima NEWS zdůraznil, že hnutí ANO dnes reprezentuje podle
průzkumů nějakých třicet procent občanů. „Nemůžeme říkat jako
zodpovědná strana, že jsou to nějací populisté, se kterými se vůbec
nikdy nebudeme bavit,“ uvedl Zahradil. „Bylo by dobré zmírnit
rétoriku a pokusit se na některých tématech, jako je důchodová
reforma, najít společný koncensus s opozicí,“ upřesnil.

Už dříve na Twitter napsal, že „je načase v ODS prolomit toto tabu,
začít se o tom bavit a netvářit se, že jsme odsouzeni k trvalému
svazku s dvěma tříprocentními stranami“.

https://cnn.iprima.cz/k-veci
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MOHLO VÁM UNIKNOUT: Jan Zahradil se v pořadu K věci
vyjadřuje k případné spolupráci občanských demokratů s
hnutím ANO
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Pořád se díváte?
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Kalousek ostře o Fialově vládě: Vymlouvá se na válku. Stejně tak to dělal
Babiš u covidu
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